
1 

 

                                                                                                         
    

 

Møde:  Skolebestyrelsesmøde    
 

Dato: 10. januar 2022   Referat 

     
  

Tid: Formøde 17.30-18.00 

       SB-møde 18.00-20.15 

 

Mødested: Personalerum Nord 

 

Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Helle Hylleberg, Kirsten Lundager  

Gæstedeltagere:  

Fraværende: Lykke Rømer 

 

Mødeleder: Søren Rindal  

Ordstyrer: Guja Gudmundsdóttir 

Referent: Helle Hylleberg 

 

 

Tid   Behandling Referat 

18.00

-

18.05 

1 • Godkendelse af referat fra 

25.11.2021  

• Godkendelse af dagsorden  

Beslutning  

• Mindre rettelse til referatet: Juniorklubber er ikke lukket – 

den er blot lagt ind i den almindelige SFO åbningstid. Og 

ellers er referatet fra 25.11.2021 godkendt 

 

• Dagsorden er godkendt 
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18.05 

– 

18.30 

2 Meddelelser 

 

Elevråd  

 

Formand 

 

Skoleledelse  

 

 

Medarbejdere 

 

 

 

 

Andre, herunder forældrehenvendelser 

 

• Forældrehenvendelse om skolemad, 

se senere punkt 

• Forældrehenvendelse om bad/idræt, 

se senere punkt 

  
Elevråd: Intet at bemærke, da der endnu ikke er holdt møde. 

 

Formand: Intet at bemærke 

 

Skoleledelse:  

• Orientering om længerevarende sygdom hos administrativ 

medarbejder og hvordan arbejdsmængden håndteres. 

Det blev foreslået, at man kunne undersøge, om der er en 

mulighed for at dele en ressource med en anden 

uddannelsesinstitution. 

• Mindre ombygning af kontoret er gennemført. 

• Arbejdstilsynet interesserer sig for risikovurdering. Derfor 

opfordrer skoleafdelingen, at skolerne foretager en Kemisk 

APV. Denne har vi godt styr på. 

• Personalesituationen, der er pt. mange syge, stemningen 

er dog fortsat god, man hjælper til, hvor man kan. 

 

SFO-ledelsen: 

• Personalesituationen  

• Brobygning, der er igangsat planlægning omkring i forhold 

til kommende bø-klasser. Man får først de endelige elevtal 

i slutningen af januar 22, vi håber på 2 klasser. 

 

 

Medarbejdere: 

• God og rolig opstart trods mange syge med covid før jul. 
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• Lige nu kun 1-2 syge elever i hver klasse. 

• SFO: 3 pædagoger syge med covid ved skolestart 

 

Andre: Intet at bemærke 

18.30

- 

18.45 

3 Orientering om den nuværende 

situation i forbindelse med Covid-19 

ved skoleledelsen: 

 

• Elevernes trivsel 

• Personalets trivsel 

• Sygdomsniveauet 

• Mængden af kommunikation og 

vejledning i forhold til 

forældrene/elever og personale 

• Testcenteret og selvtest 

• Valgfag og andre planlagte 

undervisningsrelaterede 

skoleaktiviteter 

• Folkeskolelov kontra 

Nødundervisning 

orientering • Elevernes trivsel: To klasser blev ramt af omikron før jul. 

Pt. er kun 1-2 elever i hver klasse syge.  Klasserne er 

fortsat opdelt. Vi gennemfører dog valgfaget, da vi stadig 

er under den almindelige folkeskolelov, dvs. der er ingen 

nødundervisning. 

Elevere er glade for at komme i skole igen og gør hvad de 

kan for at minimere smitten. 

• Mængden af kommunikation og vejledning i forhold til 

forældrene/elever og personale er stor. Det tager meget 

tid at kommunikere alt omkring Corona, og mange 

kontakter os for info. Der er hele tiden ændringer. 

• Testcenteret og selvtest: 0. klasse-9. klasse får selvtest 

med hjem. 1. – 9. klasse tilbydes test af podere på 

skolen. 

• Valgfag og andre planlagte undervisningsrelaterede 

skoleaktiviteter fortsætter med de restriktioner, der er 

udmøntet fra politisk hold. 

 

18.45

-

18.55 

5 Forældrehenvendelse om muligheden 

for levering af skolemad fra ekstern 

privat leverandør 

 

• Der ønskes en drøftelse af om 

skolen skal indgå i sådan et 

samarbejde 

Drøftelse og 

evt. beslutning 

 

Overvejelser: 

Belastning af skolen: logistik og håndtering (inkl. affald) vil være 

ressourcekrævende. 

 

Beslutning: 
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• Skal der fx tilføjes/ændres i skolens 

kostpolitik? 

• Guja undersøger hos de andre skoler i Køge Kommune, 

hvilke erfaringer de har gjort sig og vender tilbage med 

feedback. 

• Frida spørger via elevrådet en elev på en af de andre 

skoler, med henblik på at få elev feedback 

18.55

-

19.05 

 Forældrehenvendelse om bad/idræt i 

hallen – 7. årg.  

 

Orientering om hvordan den nuværende 

badesituation bliver løst. 

Orientering og 

drøftelse 

Klasseadskillelse pga. corona er udfordrende ressourcemæssigt.  

Skolebestyrelsen havde en længere drøftelse af ovennævnte og 

Martin svarer den pågældende forælder.  

 

 

 

 

19.05

-

19.10 

7 Renovering af Gul Bygning, 2. etape 

påbegyndes foråret 2022– orientering 

ved Lotte Nowack, herunder svar fra KØS 

i forhold til samarbejde/brug af 

billedkunstlokaler  

Orientering Lokale 14 og 15 og lokalet over kontoret bliver taget i brug som 

klasselokaler. ETK betaler for nye smartsboards, for at 

undervisningen kan gennemføres på samme niveau som i øvrige 

klasselokaler.  

 

Billedkunst bliver integreret med Håndværk & Design med 

installering af en 2m lang vask. 

De små klasser vil modtage billedkunstundervisning i eget 

klasselokale frem til sommerferien, hvor vi håber, renoveringen er 

færdiggjort.  

Lyddæmpning er en del af renoveringen i gul bygning. 

 

Der var desværre ikke nogen mulighed for genhusning i KØS. 

 

19.10 

– 

19.20 

8 Lovgivning, Fraværsregistrering og ny 

feature i Min Uddannelse ved Lotte 

Nowack og Helle Hylleberg 

 

• Orientering om ny feature i Min 

Uddannelse 

• Køge Kommunes fraværspolitik – 

(lovgivning) kaldes Strategi for Aktiv 

Orientering Ledelsen sender et opfølgende skriv ud til forældre, mht 

anmodning om ekstraordinært fri og den lovgivning der ligger til 

grund herfor. Det er stadig ved lov, at man anmoder og venter på 

afgørelse fra skolen.  

 

Praksis er, at vi som udgangspunkt ikke giver ekstraordinært fri. 

Der er meget få undtagelser til dette, som gives af skolelederen. 
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tilstedeværelse - Se dette link 

https://www.koege.dk/kommunen/P

olitikker-og-planer/Politikker.aspx 

19.20 

– 

19.40 

 Fortsat opsamling på 

kontaktforældremødet 3 nov. 2021 – 

nyt fra arbejdsgruppen: 

 

1. Kommentarer og input til referat fra 

Kontaktforældremødet, se vedhæftede 

bilag 

2. Udkast til udarbejdelse af årshjulet, 

se bilag, evt. med en videre 

behandling i Pædagogisk 

Styregruppe (mødet i marts) 

Der arbejdes med følgende punkter: 
• Kontaktforældre-folderen er teksttung og 

kunne med fordel gøres mere overskuelig. 

Desuden kunne man præcisere hvad 

kontaktforældres rolle er. 

• Evt. øget antal kontaktforældre. 

• Sætte kontaktforældre på valg. 

• 10 årshjulet skal vejlede om, på hvilke 

klassetrin, det giver mening at tage 

respektive emner op – intentionen er at 

hjulet bruges som et ide-katalog 

• Kontaktforældre opfordres til at vidensdele på 

tværs af årgangene – evt. fremmøde på 

forældremøder – 6. kl. kunne f.eks. få besøg 

af 9. klasses kontaktforældrene. 

Orientering, 

drøftelse og 

beslutning 

Der meldes om god aktivitet på kontaktforældremødet. 

 

 

Kommentarer til Årshjulet: 

 

• Mobildrøftelser: rykkes til 1. klasse. 

• Konflikthåndtering: rykkes 2. kl. 

• Penge på lommen rykkes til 3. kl. 

• Respekt for hinanden: kan rykkes helt ned til 0. kl.  

• Specifikt for 6. kl. var der tale om sproget – nærmere 

bestemt den måde, man taler til hinanden på. 

• Alkohol skal rykkes ned i 6. kl. Gentag også mobil her. 

Diversitet i køn og holdninger placeres også her. 

• Konfirmation og alkohol rykkes til 7. kl 

• Uddannelsesvalg 8.kl.  

• Sex & Sundhed 8.kl 

 

Formatet: man kunne overveje at knytte flere ord til årshjulet. 

 

Når årshjulet er færdigt, deles det med lærerne for feedback og 

input. 



6 

 

• Kommunikationsfora tages op på 

forældremøder 

• Forårsmøder arrangeret af 

kontaktforældrene, hvor årshjulet tages i 

brug. Klasselæreren deltager men faciliterer 

ikke. 

• Forslag om Online-kontaktforældremøder i 

januar og april. 

 

Det blev forslået, at man også bruger 1 time på ar arbejde med 

årshjulet sammen med kontaktforældrene, før det sendes endeligt 

i produktion. 

 

 

Det er vigtigt at fastslå, at det er kontaktlærerene, der er 

primusmotor på forældrearrangementer med mulighed for debat. 

Lærere kan godt komme med, men de er ikke drivkraften. 

 

Forældremøder tages op som punkt til næste SB møde. 

 

 

 

 

19.40 

– 

20.00 

 Nyt fra arbejdsgruppen – Fysiske 

Rammer og gårdmiljø 

 

Arbejdsgruppen har været på rundtur på 

skolen. 

Søren Rindal har udarbejdet et samlet skriv 

omkring, hvad der er om den fortsatte 

vision for skolens fysiske rammer, følg link 

https://docs.google.com/document/d/1F1zCg

GzvYA5wtj5ZTYRpJ_AuL6AV_A9s_coSqG

6SNXA/edit?usp=sharing 

 

Hvordan kommer vi videre? 

Skal vi prioritere i indsatserne? 

Skal der sendes et skriv til kommunen? 

 

 

 

 • Vi skal prioritere F/K- lokalet 

• Vinklen i visionen kan også være hvordan kan vores skole 

og udviklingen af nærområderne gavne byens borgere. 

• Skoleledelsen foreslår, at der også bliver lavet handleplan 

med forskellige tidshorisonter som går i hånd med 

sammenholdt visionsdokumentet. 

 

 

 

 

 

 

https://docs.google.com/document/d/1F1zCgGzvYA5wtj5ZTYRpJ_AuL6AV_A9s_coSqG6SNXA/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1F1zCgGzvYA5wtj5ZTYRpJ_AuL6AV_A9s_coSqG6SNXA/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1F1zCgGzvYA5wtj5ZTYRpJ_AuL6AV_A9s_coSqG6SNXA/edit?usp=sharing
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20.00

-

20.15 

 Arbejdsgrupperne mødes og aftaler 

fremtidige mødedatoer 

 Grupperne fastsætter datoer for fremtidige møder via doodle. 

EVT:     

  Kommende punkter, der afventer 

behandling: 

 

 

- Skriftlig kommunikation til Aula, et 

levn fra vores arbejde med 

hjemmesiden og arbejdsgruppen 

omkring  

- Revidere princip for vikardækning, 

der er endnu ikke nedsat en 

arbejdsgruppe. 

- Princip om lejrskoler som springbræt 

til internationalt samarbejde, der er 

endnu ikke nedsat en arbejdsgruppe 

- Udarbejdelse af 10-års årsrul, 

revidering af pamflet til 

kontaktforældre, forældremøder i ny 

form 

- Skolebestyrelsen ønsker på et 

fremtidigt møde en principiel 

 Datoerne for kommende skolebestyrelsesmøde: 

Onsdag d. 8. september 2021: 

Mandag d. 11. oktober 2021 

Torsdag d. 25. november 2021 

Mandag d. 10. januar 2022 

Torsdag d. 3. februar 2022 

Tirsdag d. 15. marts 2022 - Møde mellem SB, PS og elever fra 

elevrådet og derefter ordinært SB-møde 17.00-21.00 

Mandag d. 4. april 2022 

Onsdag d. 27. april 2022 

Tirsdag d. 31. maj 2022 

Mandag d. 13. juni 2022 

SB-møde med sommerfrokost 18.00-21.30  

 
     

Kontaktforældremøder: 

Kontaktforældremøde onsdag d. 3. november 2021 19.00-21.00 
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drøftelse i holdningen til velgørende 

arrangementer og sponsorater. 

- Der ønskes en drøftelse af formen 

forældremøderne – på et af de 

kommende SB-møder. 

 

 

 

    Eksisterende arbejdsgrupper: 

- SFO/klub: 

- Martin Birk, Lykke Rømer, elevrådsrepræsentant Frida og 

Kirsten Lundager 

-  

• Kontaktforældremøde: Lotte Nowack, Søren Rindal og 

Lykke Rømer 

- Fysiske rammer: - Gårdmiljø og bygninger Peter 

Borgselius, Martin Birk, Søren Rindal, Lotte Nowack 

elevrådsrepræsentanter Mynte og Frida   

 

- Lektiehjælp og studietid: – princip for fordeling af 

undervisningstimer Lykke Rømer, Guja Gudmondsdóttir, 

Heidi Larsson, elevrådsrepræsentant Frida  

-  

 

-  

 

 


